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Spørgsmål 
Hvad er ministerens holdning til, at Hamas angiveligt har haft 
et datacenter under UNRWA’s hovedkvarter i Gaza, der efter 
omfanget at dømme må have været anlagt, før UNRWA forlod 
bygningen den 12. oktober 2023, og påvirker de nye 
oplysninger regeringens holdning til at fortsætte med 
udbetaling af dansk støtte til organisationen? 
 
Svar 
Jeg har set beretningerne om, at der skulle være fundet 
tunneller og et datacenter under UNRWA’s hovedkvarter i 
Gaza. Jeg har i den forbindelse noteret mig, at UNRWA’s 
generalkommissær, Philippe Lazzarini, har afvist, at UNRWA 
skulle have haft kendskab til dette. Siden UNRWA forlod 
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hovedkvarteret i Gaza den 12. oktober 2023, har 
organisationen ikke haft adgang til området, hvilket gør 
organisationen ude af stand til at vurdere de nye oplysninger. 
UNRWA’s generalkommissær har samtidig bemærket, at 
oplysningerne berettiger en uafhængig undersøgelse, hvilket 
jeg er enig i. En sådan undersøgelse er dog ikke mulig på 
nuværende tidspunkt i lyset af, at Gaza er en aktiv krigszone. 
 
UNRWA’s generalkommissær har oplyst, at der normalvis 
foretages kvartalvise inspektioner af UNRWA’s faciliteter, og 
at der senest i september 2023 blev foretaget inspektion i 
Gaza. UNRWA’s generalkommissær har samtidig bemærket, 
at man som humanitær organisation ikke har den 
militærfaglige ekspertise eller kapacitet til at gennemføre 
militære inspektioner af undergrunden under UNRWA’s 
faciliteter, men at alle mistanker konsekvent er blevet 
indberettet til konfliktens parter samt redegjort for i 
årsrapporter, der er blevet fremlagt for FN’s 
Generalforsamling og offentliggjort.  
 
Der er således ikke på nuværende tidspunkt oplysninger i den 
konkrete sag, der ændrer ved regeringens holdning.  
 

 
 

Med venlig hilsen 
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Lars Løkke Rasmussen 
 
 

 
 


